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Tid & datum: kl 09:00-11:40, tisdagen den 14 februari 2023  
 
Plats: Staffanstorps medborgarhus 
 
Bilagor:         3.1: Höje å åtgärdsprogram - Aktuella åtgärder 

3.2: Skrivelse gällande utökning av personal på vattenrådens kansli 
3.3: LONA-ansökan Ökad biologisk mångfald i Höje å avrinningsområde 
3.4: Förhandsförbindelse Bränneröd 
3.5: Nivåmätningar i Höje å vid Lomma kyrkbro  
6.1: Undersökningar av fiskfauna och vandringshinder i Höje å 
7.1: Preliminär årsredovisning 2022 
7.5: Förslag till revidering av delegationsordning 

  

 

Närvarande  
Ordinarie: Carl von Friesendorff  Lunds kommun 

Björn Abelson  Lunds kommun   
Pierre Lindberg  Staffanstorps kommun 
Jerry Ahlström  Lomma kommun via Teams 
Lars-Göran Lillvik  Naturvården  
Anders Göransson-Frick  Areella näringar 
Henrik Tham   Areella näringar 
Christer Tornéus  Industri/övriga verksamheter 
Bengt Jönsson  Fiskevården 

 
Ersättare Eleni Rezaii   Lunds kommun 

Lars V Andersson  Lunds kommun   
Agneta Nilsson  Staffanstorps kommun 
Susanne Johansson  VA SYD 
Lotta Brodin   Industri/övriga verksamheter 
Anders Olsson  Fiskevården 

  
Adjungerande: 

Elin Svensson  Vattenrådets kansli 
 Karl Asp   Lunds kommun 
 Lin Linde   Lunds kommun 
 Elin Fager   Staffanstorps kommun 

Rebecka Nilsson  Ekologigruppen  
Anders Eklöv   Konsult  lämnade 09.40
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Ärenden:  
1. Upprop förrättas 

 
 Val av justeringsperson  
 

Protokoll från föregående möte 
 Protokoll från styrelsemöte 2022-11-22. 
 
 Dagordningen 

 Punkt 6.1 tas först.  
 

Styrelsen beslutar: 
- att välja Björn Abelsson till justeringsperson,  
- att lägga protokollet till handlingarna, samt 
- att godkänna dagordningen med ändring 

 
2. Anmälningar  
 

Åtgärdsprogram 
2022-11-23 Beslut om slutligt LOVA stöd för uppföljning kalkfilterbäddar Råbytorp 
2022-11-24 Beslut om slutligt LOVA stöd VattenAtlas i hela Skåne 
2022-11-28 Beslut om slutligt LOVA stöd vattendialog Råbydiket 
2022-11-29 Projektvillkor Miljövårdsfond - Offgrid pumplösningar för näringsämnesreduktion 
2022-12-08 Tilläggsbeställning ny brunn i projekt för flödesreglering och damm H13 
2022-12-09 Begäran om ytterligare komplettering Gullåkra mosse 
2022-12-14 Delrapportering LOVA Förstudie - offgrid pumplösningar för näringsämnesreduktion 
2022-12-20 Delrapportering LOVA Tvåstegsdike Bjällerup Höje å 
2022-12-20 Delrapportering LOVA Vattenvårdande åtgärder i Höje å 
2023-01-09 Delrapportering LOVA Utvärdering av våtmarkers utloppskonstruktioner 
2023-01-31 Rapport Reduktionsfiske i Häckebergasjön 2022 
 

Recipientkontroll 
2022-11-23 Beställning av provtagning på 21A dec-feb 
 

Vattenförvaltning/övrigt 
2022-11-24 Svar på RÅSK skrivelse gällande gångstråk 
2022-12-01 Beställning av konsult för hemsidedrift 
2022-12-07 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Lunds kommun och ombud vid stämma 
2023-01-26 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Staffanstorps kmn och ombud vid stämma 

 
Arbetsutskott 
2023-01-31 Protokoll från AU 

 

 Styrelsen beslutar: 
- att lägga anmälningarna till handlingarna 

 

3. Åtgärdsprogram 

 
3.1  Höje å åtgärdsprogram 2022–2024   Bilaga 3.1  
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Rebecka Nilsson från Ekologigruppen föredrog arbetet med åtgärder och 
utredningar. Sedan förra styrelsemötet har flertalet åtgärder tillkommit.  

 
Bevattningsvåtmark Björnstorp 
Anmälan om vattenverksamhet har skickats in till Länsstyrelsen.   
 
Våtmark Skönabäck 
Mindre våtmark där man även tittar på att återmeandra en bit av bäcken. 
Fastigheten har nyligen bytt ägare. Väntar på nya fastighetsägarens godkännande 
för att kunna gå vidare med åtgärden.  
 
Återvätning Skönabäck 
Avser lite större område (ca 10ha) med torvjordar som för närvarande inte brukas. 
En återvätning här skulle innebära klimatnytta för minskade koldioxidutsläpp. Även 
här inväntas nya fastighetsägarens godkännande. Det kommer att krävas tillstånd 
för åtgärden. Både våtmark och återvätning Skönabäck ligger inom Skurups 
kommun som inte ingår i samarbetsavtal för vattenvårdsåtgärder och om 
markägare är positiv tas kontakt med kommunen gällande hur ett avtal med 
markägare skulle se ut. Styrelsen är positiv att anlägga åtgärder i Skurups kommun.  
 
Våtmark/Återvätning Genarp 8:6 
Intresseanmälan som inkom hösten 2022. Avser dels en liten våtmark med fokus på 
groddjur och biologisk mångfald, dels en större yta med återvätning av torvjordar. 
Återvätningen ligger delvis inom naturreservat.  
 
Bevattningsvåtmark Fjelie 15:1 och Kiviks musteri  
Intresseanmälningar som inkom hösten 2022. Två olika markägare.  
 
Utvidgning H68 Borgeby 
Äldre intresseanmälan som tagits upp på nytt 2022 som avser att fastighetsägaren 
vill utvidga befintlig damm.  
 
Fördröjning uppströms Nöbbelövs mosse 
Totalt har ett tiotal lägen hittats och tre ligger på kommunal mark och dessa har 
man valt att titta vidare på. Björn Abelsson informerar om att ett av lägena även är 
föreslaget för anläggning av fotbollsplaner.  
 
Bevattningsvåtmark Gödelöv 6:1 
Intresseanmälan som inkom hösten 2022. Läget har utvärderats och på grund av 
svåra förutsättningar på platsen läggs intresseanmälan åt sidan men kan komma att 
bli aktuell längre fram.  
 
Våtmark Alberta 2:23 
Intresseanmälan som inkom hösten 2022. Läget har utvärderats och på grund av 
svåra förutsättningar på platsen läggs intresseanmälan åt sidan men kan komma att 
bli aktuell längre fram.  

 
  Våtmark och infiltration Äspet 1:24 samt Infiltration Alberta 2:50 
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Rebecka Nilsson informerade om att planen är att anlägga solcellspump som 
pumpar vatten från Höje å till en dräneringsslang som släpper vatten genom en 
slänt ner i våtmarken. Tanken är att vattnet ska renas extra genom infiltration innan 
det når våtmarken. På grund av förutsättningarna på platsen behövs pump för att få 
in vatten större del av året vilket fastighetsägarna föredrar. Fastighetsägarna på 
Äspet 1:24 är inte intresserade av att anlägga våtmark med enbart naturligt inflöde 
då man vill ha vattenspegel hela året.   
 
Karl Asp informerade om att arbetet med LOVA-projektet Förstudie offgrid 
pumplösning fortlöper. Parallellt som förstudien pågår har arbete påbörjats med 
efterforskning kring ifall en anläggning kan anläggas där vatten pumpas upp på en 
slänt och släpps i perforerade rör så att åvattnet rinner tillbaka ner i ån genom 
marken och infiltreras på vägen. Länsstyrelsen har meddelat att man ser möjlighet 
till att finansiering kan beviljas för projektet. Styrelsen ställde sig positiv till att testa 
den nya metoden med offgrid pumplösning och infiltration och diskussion fördes 
kring att man bör göra en gedigen utvärdering av anläggningarna för att bedöma om 
metoden är kostnadseffektiv eller inte. 
 
Vattendialog Önnerupsbäcken 

  Elin Svensson informerade om att vattendialog Önnerupsbäcken startats upp och 
pågår. Två möten har hållits, ett i december 2022 där ca 25 markägare närvarade 
och ett i januari 2023 där ca 30 markägare närvarade. Nästkommande möten 
planeras i mars och juni.  
 
Styrelsen beslutar:   
- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
3.2  Bemanning på kansliet     Bilaga 3.2 

Karl Asp informerade om det underlag som tagits fram och efterfrågades på 
föregående styrelsemöte. Diskussion fördes kring hur vattenrådet ska agera ifall 
Kävlingeåns vattenråd väljer att inte gå vidare med utökning av kansliet.  
 

  Styrelsen beslutar:   
- att i förslag till budget för 2024 utöka kansliets personal med 50% 
- att kansliet tar upp med Lunds kommun angående avtal om tjänster 
- att ge beredningsgruppen uppdraget att ta fram kompetensbeskrivning för den 

ytterligare tjänsten 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
3.3 LONA ansökan    Bilaga 3.3 

Elin svensson informerade om skickad LONA-ansökan med huvudsyfte att öka 
biologisk mångfald i avrinningsområdet genom riktade åtgärder. Ansökan innehåller 
6 delmoment: (1) undersöka spontan växtetablering kring anlagda våtmarker, (2) 
inplantering/sådd av lämpliga växter, (3) åtgärder för att gynna grod- och kräldjur, 
(4) inventering av den rödlistade tjockskaliga målarmusslan, (5) åtgärder för att 
gynna fågelfaunan och (6) informationsspridning för att väcka intresse för biologisk 
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mångfald kring våtmarker och potentiellt få in intresseanmälningar för ytterligare 
riktade åtgärder.  

  Styrelsen beslutar: 
- att godkänna LONA-ansökan och föreslagen medfinansiering 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
3.4  Markersättning Häckeberga 2:1   Bilaga 3.4  
  Henrik Tham lämnade salen under tiden som ärendet behandlades. 
  Karl Asp informerade om att våtmarken vid Bränneröd, Häckeberga 2:1 är 

slutbesiktigad och förslag på total våtmarksareal är inmätt av Länsstyrelsen till 
5,12ha.  

 
  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna inmätt areal och markersättning 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
3.5 Nivåmätningar i Höje å vid Lomma kyrkbro   Bilaga 3.5 

Elin svensson informerade om önskemål om att upprätta ytterligare nivåmätpunkt vid 
Lomma kyrkbro. Syftet är att se havets påverkan på nivån i Höje å.  
 

  Styrelsen beslutar: 
- att upprätta ytterligare nivåmätpunkt vid Lomma kyrkbro enligt förslag och 

kostnadsuppskattning i bilaga 
- att lägga informationen till handlingarna 

 

 
4.1  Bubbelbarriär 
  Elin svensson informerade om att arbetet med att sammanställa material och samla 
  information kring erfarenhet om bubbelbarriären är klart så långt det går. Kansliet 
  kan inte göra så mycket mer och om anläggning ska ske behöver uppdraget ut på 
  upphandling.  
 
  Styrelsen beslutar: 

- att gå vidare med upphandling och anläggning av bubbelbarriär 
- att lägga övrig information till handlingarna 

 

Inga ärenden 
 

 
6.1  Fiskfauna och vandringshinder i Höje å    Bilaga 6.1 

Anders Eklöv informerade om undersökningar i Höje å 2021. Undersökningarna har 
gjorts på uppdrag av Lunds kommun och således har inte hela vattendraget 
undersökts. Vid två lokaler inom Lunds kommun, Önnerupsbäcken och Höje å vid 
Genarp, har arter och individantal undersökts. Även en lokal i Vallkärrabäcken har 

4.   Flödesgruppen 

5.   Vattenförvaltning 

6.    Recipientkontroll  
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undersökts för fenskador hos Öring. Samtliga vandringshinder har även undersökts 
och omlöp samt fiskvägar har utvärderats. Diskussion fördes gällande att 
undersökningen av vandringshinder framöver kanske inte behöver omfatta alla 
kulvertar eftersom de inte ändras från gång till gång. Lämpliga lekplatser för gädda i 
avrinningsområdet diskuterades även. Diskussion fördes också kring 
dagvattenflödenas påverkan på fisk i Höje å. Enlig Anders Eklöv stressas fisk av att 
flödena varierar kraftigt vid dagvattenutsläppen. Diskussion fördes slutligen kring 
ifall det skulle vara bättre om Höje å vattenråd i fortsättningen tar över och 
finansierar utredningen i stället för Lunds kommun. På så sätt skulle hela 
vattendraget och samtliga biflöden inkluderas.  

  
  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
6.2  Provtagningspunkt 21 A 

Karl Asp informerade om att beredningsgruppen ställt sig positiv till att fortsätta 
provta i punkt 21 A. Länsstyrelsen har meddelat att man inte tar ställning i frågan. 
Att utöka kontrollen med provtagningspunkt 21 A kostar ca 980kr/månad.  
 

  Styrelsen beslutar: 
- att utföra provtagning av näringsämnen i både punkt 21 A och 21 till och med 

2024 
- att provtagning i den tillkommande provpunkten 21 A sker utan särskild kostnad 

för VA SYD 
- att lägga övrig information till handlingarna 

 
6.3   Möte med Länsstyrelsen om recipientkontroll     

Karl Asp informerade om beredningsgruppens möte med Länsstyrelsen 17 
november gällande recipientkontroll och miljöövervakning. Mötet hölls tillsammans 
med Kävlingeåns vattenråds beredningsgrupp. Recipientkontroll krävs enligt 
miljöbalken för miljöfarliga verksamheter men vattenrådets syfte för den 
samordnade recipientkontrollen är att se hur vattendraget mår. Länsstyrelsen 
ansvarar sedan för statusklassning av vattendraget men har inga egna punkter utan 
använder redan befintliga mätpunkter från vattenrådets recipientkontroll. 
Diskussion fördes kring hur vattenrådet arbetar med recipientkontroll samt hur 
insamlade data hanteras av myndigheter för att utföra statusklassning av 
recipienten. 
 

  Styrelsen beslutar: 
- att beredningsgruppen får i uppdrag att utvärdera recipientkontrollen inför 

förnyelse av recipientkontrollprogrammet 
- att lägga informationen till handlingarna 

 

 
7.1  Årsredovisning 2022    Bilaga 7.1 

7. Administration/övrigt 
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  Carl von Friesendorff informerade om att preliminär årsredovisning, 
verksamhetsberättelse och bokslut för 2022 kommer lämnas till revisorer efter 
styrelsemötet. 

  Styrelsen beslutar: 
- att godkänna att preliminär årsredovisning för 2022 tillsänds revisorer för 

granskning 
- att eventuella synpunkter på verksamhetsberättelsen ska lämnas till kansliet 

senast 3 mars  
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.2  Årsstämma 2023 
  Elin Svensson informerade om att ambitionen är att årsstämman genomförs på 

Habo Gård med efterföljande eftermiddagsaktivitet i form av busstur med fältbesök 
vid vattenrådets anlagda åtgärder. Styrelsen ställde sig positiv till förslag på 
eftermiddagsaktivitet.  

 
  Styrelsen beslutar: 

- att kansliet arbetar fram ett förslag på program efter stämman för medlemmar 
och styrelse 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.3  Hemsida 

Elin svensson informerade om att upphandling av konsult för hemsidans drift är klar 
och att ny konsult är Sunbird Webbyrå AB. Samma konsult har upphandlats för 
Kävlingeåns vattenråds hemsida samt Fokus Vombsjöns hemsida. Karl Asp 
informerade om att konsultens timpris är 850 kr/h och att debitering sker per 
påbörjad kvart.  

 
  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.4  Delegation 
  Karl Asp informerade om att han har en tillförordnad tjänst på Lunds kommun till 
  och med 2023-04-30 och ersätts av Elin Svensson som samordnare.   
 
  Styrelsen beslutar: 

- att utse Elin Svensson till firmatecknare samt tillförordnad sekreterare och 
kassaförvaltare fram till årsstämman 2023 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.5  Revidering delegationsordning   Bilaga 7.5   
  Karl Asp presenterade förslag på reviderad delegationsordning. 
 
  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna reviderad delegationsordning 
- att lägga informationen till handlingarna 
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7.3  Övrigt 
 Henrik Tham önskade att Länsstyrelsen bjuds in för att informera om ändringar i 
åtgärdsprogrammet för den nya förvaltningscykeln kopplat till de remisser som 
vattenrådet svarade på kopplat till detta under 2022. VA SYD önskade svar från 
Länsstyrelsen gällande hur tidsplanen ser ut med indelning i nya vattenförekomster, 
hur vattenrådet involveras i detta arbete samt om det kommer ges möjlighet för 
synpunkter gällande detta och i så fall när. Kansliet informerade om att 
Länsstyrelsen är inbjudna och har tackat ja till att informera på nästa styrelsemöte 
om nya Åtgärd 1 för kommunerna i åtgärdsprogrammet samt ett brev som skickats 
till kommunerna under hösten 2022. Kansliet meddelar att man tar vidare Henriks 
och VA SYDs frågor och ber Länsstyrelsen inkludera även dessa på informationen på 
nästkommande styrelsemöte.  

 
 Information framfördes av VA SYD att arbete med att utreda kvalitet på dagvatten 
pågår. VA SYD ställde frågan om styrelsen skulle vara intresserad av en genomgång 
av pågående arbete på nästkommande styrelsemöte 25 april. Styrelsen tackade ja 
till förfrågan. 

 
Styrelsen beslutar:   
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.7 Sammanträdestider 2023 

Styrelsen   

09:00  2023-02-14 Staffanstorp 

  2023-04-25 Teams 

  2023-05-30 Årsstämma 

  2023-09-19 Lund, Stadshuset 

  2023-11-28  Teams 

Arbetsutskottet     

09:00 via Teams 2023-01-31 Teams 
 2023-04-11 Teams 

         2023-09-05 Teams 

  2023-11-14 Teams 

      

Berednings/flödesgrupp     

08:30 på tisdagar i Lund  2023-03-21 Gnejsen 

13:00 på måndagar i Lund 2023-06-12 Fält 

  2023-08-29 Gnejsen 

  2023-10-09 Gnejsen 

  2023-12-05 Gnejsen 

   

 
Styrelsen beslutar:   
- att lägga informationen till handlingarna 

 
7.5 Publicering av protokoll 
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För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver styrelsen 
godkänna publiceringen. 

 
Styrelsen beslutar:   
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 

 
 
För 
HÖJE Å VATTENRÅD  
 
 
Carl von Friesendorff     Björn Abelsson  Elin Svensson 
Ordförande                      Lunds kommun  TF Samordnare 
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PROTOKOLL 



 



2023-02-14 
 



STYRELSEN FÖR HÖJE Å VATTENRÅD 



 



 



 



Tid & datum: kl 09:00-11:40, tisdagen den 14 februari 2023  
 
Plats: Staffanstorps medborgarhus 
 
Bilagor:         3.1: Höje å åtgärdsprogram - Aktuella åtgärder 



3.2: Skrivelse gällande utökning av personal på vattenrådens kansli 
3.3: LONA-ansökan Ökad biologisk mångfald i Höje å avrinningsområde 
3.4: Förhandsförbindelse Bränneröd 
3.5: Nivåmätningar i Höje å vid Lomma kyrkbro  
6.1: Undersökningar av fiskfauna och vandringshinder i Höje å 
7.1: Preliminär årsredovisning 2022 
7.5: Förslag till revidering av delegationsordning 



  



 



Närvarande  
Ordinarie: Carl von Friesendorff  Lunds kommun 



Björn Abelson  Lunds kommun   
Pierre Lindberg  Staffanstorps kommun 
Jerry Ahlström  Lomma kommun via Teams 
Lars-Göran Lillvik  Naturvården  
Anders Göransson-Frick  Areella näringar 
Henrik Tham   Areella näringar 
Christer Tornéus  Industri/övriga verksamheter 
Bengt Jönsson  Fiskevården 



 
Ersättare Eleni Rezaii   Lunds kommun 



Lars V Andersson  Lunds kommun   
Agneta Nilsson  Staffanstorps kommun 
Susanne Johansson  VA SYD 
Lotta Brodin   Industri/övriga verksamheter 
Anders Olsson  Fiskevården 



  
Adjungerande: 



Elin Svensson  Vattenrådets kansli 
 Karl Asp   Lunds kommun 
 Lin Linde   Lunds kommun 
 Elin Fager   Staffanstorps kommun 



Rebecka Nilsson  Ekologigruppen  
Anders Eklöv   Konsult  lämnade 09.40
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Ärenden:  
1. Upprop förrättas 



 
 Val av justeringsperson  
 



Protokoll från föregående möte 
 Protokoll från styrelsemöte 2022-11-22. 
 
 Dagordningen 



 Punkt 6.1 tas först.  
 



Styrelsen beslutar: 
- att välja Björn Abelsson till justeringsperson,  
- att lägga protokollet till handlingarna, samt 
- att godkänna dagordningen med ändring 



 
2. Anmälningar  
 



Åtgärdsprogram 
2022-11-23 Beslut om slutligt LOVA stöd för uppföljning kalkfilterbäddar Råbytorp 
2022-11-24 Beslut om slutligt LOVA stöd VattenAtlas i hela Skåne 
2022-11-28 Beslut om slutligt LOVA stöd vattendialog Råbydiket 
2022-11-29 Projektvillkor Miljövårdsfond - Offgrid pumplösningar för näringsämnesreduktion 
2022-12-08 Tilläggsbeställning ny brunn i projekt för flödesreglering och damm H13 
2022-12-09 Begäran om ytterligare komplettering Gullåkra mosse 
2022-12-14 Delrapportering LOVA Förstudie - offgrid pumplösningar för näringsämnesreduktion 
2022-12-20 Delrapportering LOVA Tvåstegsdike Bjällerup Höje å 
2022-12-20 Delrapportering LOVA Vattenvårdande åtgärder i Höje å 
2023-01-09 Delrapportering LOVA Utvärdering av våtmarkers utloppskonstruktioner 
2023-01-31 Rapport Reduktionsfiske i Häckebergasjön 2022 
 



Recipientkontroll 
2022-11-23 Beställning av provtagning på 21A dec-feb 
 



Vattenförvaltning/övrigt 
2022-11-24 Svar på RÅSK skrivelse gällande gångstråk 
2022-12-01 Beställning av konsult för hemsidedrift 
2022-12-07 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Lunds kommun och ombud vid stämma 
2023-01-26 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Staffanstorps kmn och ombud vid stämma 



 
Arbetsutskott 
2023-01-31 Protokoll från AU 



 



 Styrelsen beslutar: 
- att lägga anmälningarna till handlingarna 



 



3. Åtgärdsprogram 



 
3.1  Höje å åtgärdsprogram 2022–2024   Bilaga 3.1  
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Rebecka Nilsson från Ekologigruppen föredrog arbetet med åtgärder och 
utredningar. Sedan förra styrelsemötet har flertalet åtgärder tillkommit.  



 
Bevattningsvåtmark Björnstorp 
Anmälan om vattenverksamhet har skickats in till Länsstyrelsen.   
 
Våtmark Skönabäck 
Mindre våtmark där man även tittar på att återmeandra en bit av bäcken. 
Fastigheten har nyligen bytt ägare. Väntar på nya fastighetsägarens godkännande 
för att kunna gå vidare med åtgärden.  
 
Återvätning Skönabäck 
Avser lite större område (ca 10ha) med torvjordar som för närvarande inte brukas. 
En återvätning här skulle innebära klimatnytta för minskade koldioxidutsläpp. Även 
här inväntas nya fastighetsägarens godkännande. Det kommer att krävas tillstånd 
för åtgärden. Både våtmark och återvätning Skönabäck ligger inom Skurups 
kommun som inte ingår i samarbetsavtal för vattenvårdsåtgärder och om 
markägare är positiv tas kontakt med kommunen gällande hur ett avtal med 
markägare skulle se ut. Styrelsen är positiv att anlägga åtgärder i Skurups kommun.  
 
Våtmark/Återvätning Genarp 8:6 
Intresseanmälan som inkom hösten 2022. Avser dels en liten våtmark med fokus på 
groddjur och biologisk mångfald, dels en större yta med återvätning av torvjordar. 
Återvätningen ligger delvis inom naturreservat.  
 
Bevattningsvåtmark Fjelie 15:1 och Kiviks musteri  
Intresseanmälningar som inkom hösten 2022. Två olika markägare.  
 
Utvidgning H68 Borgeby 
Äldre intresseanmälan som tagits upp på nytt 2022 som avser att fastighetsägaren 
vill utvidga befintlig damm.  
 
Fördröjning uppströms Nöbbelövs mosse 
Totalt har ett tiotal lägen hittats och tre ligger på kommunal mark och dessa har 
man valt att titta vidare på. Björn Abelsson informerar om att ett av lägena även är 
föreslaget för anläggning av fotbollsplaner.  
 
Bevattningsvåtmark Gödelöv 6:1 
Intresseanmälan som inkom hösten 2022. Läget har utvärderats och på grund av 
svåra förutsättningar på platsen läggs intresseanmälan åt sidan men kan komma att 
bli aktuell längre fram.  
 
Våtmark Alberta 2:23 
Intresseanmälan som inkom hösten 2022. Läget har utvärderats och på grund av 
svåra förutsättningar på platsen läggs intresseanmälan åt sidan men kan komma att 
bli aktuell längre fram.  



 
  Våtmark och infiltration Äspet 1:24 samt Infiltration Alberta 2:50 
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Rebecka Nilsson informerade om att planen är att anlägga solcellspump som 
pumpar vatten från Höje å till en dräneringsslang som släpper vatten genom en 
slänt ner i våtmarken. Tanken är att vattnet ska renas extra genom infiltration innan 
det når våtmarken. På grund av förutsättningarna på platsen behövs pump för att få 
in vatten större del av året vilket fastighetsägarna föredrar. Fastighetsägarna på 
Äspet 1:24 är inte intresserade av att anlägga våtmark med enbart naturligt inflöde 
då man vill ha vattenspegel hela året.   
 
Karl Asp informerade om att arbetet med LOVA-projektet Förstudie offgrid 
pumplösning fortlöper. Parallellt som förstudien pågår har arbete påbörjats med 
efterforskning kring ifall en anläggning kan anläggas där vatten pumpas upp på en 
slänt och släpps i perforerade rör så att åvattnet rinner tillbaka ner i ån genom 
marken och infiltreras på vägen. Länsstyrelsen har meddelat att man ser möjlighet 
till att finansiering kan beviljas för projektet. Styrelsen ställde sig positiv till att testa 
den nya metoden med offgrid pumplösning och infiltration och diskussion fördes 
kring att man bör göra en gedigen utvärdering av anläggningarna för att bedöma om 
metoden är kostnadseffektiv eller inte. 
 
Vattendialog Önnerupsbäcken 



  Elin Svensson informerade om att vattendialog Önnerupsbäcken startats upp och 
pågår. Två möten har hållits, ett i december 2022 där ca 25 markägare närvarade 
och ett i januari 2023 där ca 30 markägare närvarade. Nästkommande möten 
planeras i mars och juni.  
 
Styrelsen beslutar:   
- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
3.2  Bemanning på kansliet     Bilaga 3.2 



Karl Asp informerade om det underlag som tagits fram och efterfrågades på 
föregående styrelsemöte. Diskussion fördes kring hur vattenrådet ska agera ifall 
Kävlingeåns vattenråd väljer att inte gå vidare med utökning av kansliet.  
 



  Styrelsen beslutar:   
- att i förslag till budget för 2024 utöka kansliets personal med 50% 
- att kansliet tar upp med Lunds kommun angående avtal om tjänster 
- att ge beredningsgruppen uppdraget att ta fram kompetensbeskrivning för den 



ytterligare tjänsten 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
3.3 LONA ansökan    Bilaga 3.3 



Elin svensson informerade om skickad LONA-ansökan med huvudsyfte att öka 
biologisk mångfald i avrinningsområdet genom riktade åtgärder. Ansökan innehåller 
6 delmoment: (1) undersöka spontan växtetablering kring anlagda våtmarker, (2) 
inplantering/sådd av lämpliga växter, (3) åtgärder för att gynna grod- och kräldjur, 
(4) inventering av den rödlistade tjockskaliga målarmusslan, (5) åtgärder för att 
gynna fågelfaunan och (6) informationsspridning för att väcka intresse för biologisk 
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mångfald kring våtmarker och potentiellt få in intresseanmälningar för ytterligare 
riktade åtgärder.  



  Styrelsen beslutar: 
- att godkänna LONA-ansökan och föreslagen medfinansiering 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
3.4  Markersättning Häckeberga 2:1   Bilaga 3.4  
  Henrik Tham lämnade salen under tiden som ärendet behandlades. 
  Karl Asp informerade om att våtmarken vid Bränneröd, Häckeberga 2:1 är 



slutbesiktigad och förslag på total våtmarksareal är inmätt av Länsstyrelsen till 
5,12ha.  



 
  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna inmätt areal och markersättning 
- att lägga informationen till handlingarna 



 
3.5 Nivåmätningar i Höje å vid Lomma kyrkbro   Bilaga 3.5 



Elin svensson informerade om önskemål om att upprätta ytterligare nivåmätpunkt vid 
Lomma kyrkbro. Syftet är att se havets påverkan på nivån i Höje å.  
 



  Styrelsen beslutar: 
- att upprätta ytterligare nivåmätpunkt vid Lomma kyrkbro enligt förslag och 



kostnadsuppskattning i bilaga 
- att lägga informationen till handlingarna 



 



 
4.1  Bubbelbarriär 
  Elin svensson informerade om att arbetet med att sammanställa material och samla 
  information kring erfarenhet om bubbelbarriären är klart så långt det går. Kansliet 
  kan inte göra så mycket mer och om anläggning ska ske behöver uppdraget ut på 
  upphandling.  
 
  Styrelsen beslutar: 



- att gå vidare med upphandling och anläggning av bubbelbarriär 
- att lägga övrig information till handlingarna 



 



Inga ärenden 
 



 
6.1  Fiskfauna och vandringshinder i Höje å    Bilaga 6.1 



Anders Eklöv informerade om undersökningar i Höje å 2021. Undersökningarna har 
gjorts på uppdrag av Lunds kommun och således har inte hela vattendraget 
undersökts. Vid två lokaler inom Lunds kommun, Önnerupsbäcken och Höje å vid 
Genarp, har arter och individantal undersökts. Även en lokal i Vallkärrabäcken har 



4.   Flödesgruppen 



5.   Vattenförvaltning 



6.    Recipientkontroll  
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undersökts för fenskador hos Öring. Samtliga vandringshinder har även undersökts 
och omlöp samt fiskvägar har utvärderats. Diskussion fördes gällande att 
undersökningen av vandringshinder framöver kanske inte behöver omfatta alla 
kulvertar eftersom de inte ändras från gång till gång. Lämpliga lekplatser för gädda i 
avrinningsområdet diskuterades även. Diskussion fördes också kring 
dagvattenflödenas påverkan på fisk i Höje å. Enlig Anders Eklöv stressas fisk av att 
flödena varierar kraftigt vid dagvattenutsläppen. Diskussion fördes slutligen kring 
ifall det skulle vara bättre om Höje å vattenråd i fortsättningen tar över och 
finansierar utredningen i stället för Lunds kommun. På så sätt skulle hela 
vattendraget och samtliga biflöden inkluderas.  



  
  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
6.2  Provtagningspunkt 21 A 



Karl Asp informerade om att beredningsgruppen ställt sig positiv till att fortsätta 
provta i punkt 21 A. Länsstyrelsen har meddelat att man inte tar ställning i frågan. 
Att utöka kontrollen med provtagningspunkt 21 A kostar ca 980kr/månad.  
 



  Styrelsen beslutar: 
- att utföra provtagning av näringsämnen i både punkt 21 A och 21 till och med 



2024 
- att provtagning i den tillkommande provpunkten 21 A sker utan särskild kostnad 



för VA SYD 
- att lägga övrig information till handlingarna 



 
6.3   Möte med Länsstyrelsen om recipientkontroll     



Karl Asp informerade om beredningsgruppens möte med Länsstyrelsen 17 
november gällande recipientkontroll och miljöövervakning. Mötet hölls tillsammans 
med Kävlingeåns vattenråds beredningsgrupp. Recipientkontroll krävs enligt 
miljöbalken för miljöfarliga verksamheter men vattenrådets syfte för den 
samordnade recipientkontrollen är att se hur vattendraget mår. Länsstyrelsen 
ansvarar sedan för statusklassning av vattendraget men har inga egna punkter utan 
använder redan befintliga mätpunkter från vattenrådets recipientkontroll. 
Diskussion fördes kring hur vattenrådet arbetar med recipientkontroll samt hur 
insamlade data hanteras av myndigheter för att utföra statusklassning av 
recipienten. 
 



  Styrelsen beslutar: 
- att beredningsgruppen får i uppdrag att utvärdera recipientkontrollen inför 



förnyelse av recipientkontrollprogrammet 
- att lägga informationen till handlingarna 



 



 
7.1  Årsredovisning 2022    Bilaga 7.1 



7. Administration/övrigt 
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  Carl von Friesendorff informerade om att preliminär årsredovisning, 
verksamhetsberättelse och bokslut för 2022 kommer lämnas till revisorer efter 
styrelsemötet. 



  Styrelsen beslutar: 
- att godkänna att preliminär årsredovisning för 2022 tillsänds revisorer för 



granskning 
- att eventuella synpunkter på verksamhetsberättelsen ska lämnas till kansliet 



senast 3 mars  
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.2  Årsstämma 2023 
  Elin Svensson informerade om att ambitionen är att årsstämman genomförs på 



Habo Gård med efterföljande eftermiddagsaktivitet i form av busstur med fältbesök 
vid vattenrådets anlagda åtgärder. Styrelsen ställde sig positiv till förslag på 
eftermiddagsaktivitet.  



 
  Styrelsen beslutar: 



- att kansliet arbetar fram ett förslag på program efter stämman för medlemmar 
och styrelse 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.3  Hemsida 



Elin svensson informerade om att upphandling av konsult för hemsidans drift är klar 
och att ny konsult är Sunbird Webbyrå AB. Samma konsult har upphandlats för 
Kävlingeåns vattenråds hemsida samt Fokus Vombsjöns hemsida. Karl Asp 
informerade om att konsultens timpris är 850 kr/h och att debitering sker per 
påbörjad kvart.  



 
  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.4  Delegation 
  Karl Asp informerade om att han har en tillförordnad tjänst på Lunds kommun till 
  och med 2023-04-30 och ersätts av Elin Svensson som samordnare.   
 
  Styrelsen beslutar: 



- att utse Elin Svensson till firmatecknare samt tillförordnad sekreterare och 
kassaförvaltare fram till årsstämman 2023 



- att lägga informationen till handlingarna 
 
7.5  Revidering delegationsordning   Bilaga 7.5   
  Karl Asp presenterade förslag på reviderad delegationsordning. 
 
  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna reviderad delegationsordning 
- att lägga informationen till handlingarna 
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7.3  Övrigt 
 Henrik Tham önskade att Länsstyrelsen bjuds in för att informera om ändringar i 
åtgärdsprogrammet för den nya förvaltningscykeln kopplat till de remisser som 
vattenrådet svarade på kopplat till detta under 2022. VA SYD önskade svar från 
Länsstyrelsen gällande hur tidsplanen ser ut med indelning i nya vattenförekomster, 
hur vattenrådet involveras i detta arbete samt om det kommer ges möjlighet för 
synpunkter gällande detta och i så fall när. Kansliet informerade om att 
Länsstyrelsen är inbjudna och har tackat ja till att informera på nästa styrelsemöte 
om nya Åtgärd 1 för kommunerna i åtgärdsprogrammet samt ett brev som skickats 
till kommunerna under hösten 2022. Kansliet meddelar att man tar vidare Henriks 
och VA SYDs frågor och ber Länsstyrelsen inkludera även dessa på informationen på 
nästkommande styrelsemöte.  



 
 Information framfördes av VA SYD att arbete med att utreda kvalitet på dagvatten 
pågår. VA SYD ställde frågan om styrelsen skulle vara intresserad av en genomgång 
av pågående arbete på nästkommande styrelsemöte 25 april. Styrelsen tackade ja 
till förfrågan. 



 
Styrelsen beslutar:   
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.7 Sammanträdestider 2023 



Styrelsen   



09:00  2023-02-14 Staffanstorp 



  2023-04-25 Teams 



  2023-05-30 Årsstämma 



  2023-09-19 Lund, Stadshuset 



  2023-11-28  Teams 



Arbetsutskottet     



09:00 via Teams 2023-01-31 Teams 
 2023-04-11 Teams 



         2023-09-05 Teams 



  2023-11-14 Teams 



      



Berednings/flödesgrupp     



08:30 på tisdagar i Lund  2023-03-21 Gnejsen 



13:00 på måndagar i Lund 2023-06-12 Fält 



  2023-08-29 Gnejsen 



  2023-10-09 Gnejsen 



  2023-12-05 Gnejsen 



   



 
Styrelsen beslutar:   
- att lägga informationen till handlingarna 



 
7.5 Publicering av protokoll 
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För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver styrelsen 
godkänna publiceringen. 



 
Styrelsen beslutar:   
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 



 
 
För 
HÖJE Å VATTENRÅD  
 
 
Carl von Friesendorff     Björn Abelsson  Elin Svensson 
Ordförande                      Lunds kommun  TF Samordnare 
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